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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 
 
Készült: Rakamaz Város Képviselő-testületének 2011. február 13. napján 

megtartott rendkívüli üléséről.  
 
Jelen vannak:   Farkas Ernő polgármester 
   Cseh Béla    
   Héri Viktor 
   Nádasdi Frida 
   Palsics János 
   Pályi Zoltán 
   Pirint Andrásné képviselők 
 
                            Dr. Tóth Andrea jegyző  
 
 Tanácskozási joggal meghívott: 

Ónodi Sándor r. százados, mb. őrsparancsnok, 
Stomp Zoltán r. törzszászlós, körzeti megbízott, 
Losonczki Béláné a Tiszavasvári Többcélú Kistérségi Társulás 
Rakamazi Gondozási Központjának vezetője, 
Tóth István a Rakamazi Városüzemeltetési Nonprofit 
Közhasznú Kft. ügyvezető igazgatója, 
Csécsi Ferenc mezőőr. 
 

     
Farkas Ernő polgármester köszönti a képviselőket és a jelenlévőket. 
 
A polgármester megállapítja, hogy az ülés határozatképes, mert 7 fő képviselő 
jelen van. 
 
Farkas Ernő a jegyzőkönyv hitelesítőnek Palsics János és Pályi Zoltán képviselőket 
jelöli ki. 
 
Farkas Ernő polgármester: 
A Képviselő-testület ülésének összehívása telefonon történt. Rakamaz Város 
Önkormányzatának a helyi önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról 
szóló 5/1999. (IV.26.) KT. rendelete 8. §-ának (3) bekezdése lehetőséget ad arra, 
hogy a Képviselő-testület ülése sürgős esetben telefonon is összehívható. A 
rendkívüli ülés sürgősségének oka a településünkön 2011. február 11. napján 
éjszaka történt bűncselekménnyel kapcsolatos feladatok megtárgyalása. 
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Farkas Ernő polgármester javasolja, hogy 1.) napirendi pontként „A Rakamaz 
városban 2011. február 11. napján éjszaka történt bűncselekménnyel kapcsolatos 
feladatok megtárgyalása” napirendi pontot tárgyalja meg a Képviselő-testület. 
 
 
A Képviselő-testület 7 igen szavazattal az alábbi napirendi pont tárgyalását fogadta 
el:  
 
1.) A Rakamaz városban 2011. február 11. napján éjszaka történt 

bűncselekménnyel kapcsolatos feladatok megtárgyalása. 
Előadó: Farkas Ernő polgármester 

 
 
1. napirendi pont: A Rakamaz városban 2011. február 11. napján éjszaka történt 

bűncselekménnyel kapcsolatos feladatok megtárgyalása. 
Előadó: Farkas Ernő polgármester 

 
Farkas Ernő polgármester szóbeli előterjesztése: 
A Képviselő-testület ülése a tegnapi napra virradóan történt bűncselekménnyel 
kapcsolatos feladatok megtárgyalása miatt került összehívásra. Meg kell 
vizsgálnunk, hogy az önkormányzat a közbiztonság javítása érdekében milyen 
módon tudná a rendőrség munkáját segíteni. Nyugtassuk meg a település 
lakosságát, az egyedülállókat, az idős embereket, hogy mindent megteszünk azért, 
hogy hasonló bűncselekmények ne történjenek városunkban. Olyan intézkedéseket 
kell tennünk, ami az egyedül élő, magatehetetlen emberek közbiztonsági érzetét 
megerősítené.  
Felkérem Ónodi Sándor r. százados, mb. őrsparancsnokot, hogy adjon tájékoztatást 
a Képviselő-testületnek a bűncselekménnyel kapcsolatosan. 
 
Ónodi Sándor r. százados, mb. őrsparancsnok: 
A Rakamaz, Dózsa György úton lévő lakásban egy 76 éves idős hölgyet olyan 
brutális támadás ért, hogy végül emberölés áldozatává vált. A bűncselekmény 
2011. február 11. napján 20 óra és 12. napján a reggeli órák között történt. Az 
elkövető az idős hölgyet a lakásában olyan súlyosan bántalmazta, hogy az a 
helyszínen életét vesztette. A rendőrség nagyerőkkel keresi az elkövetőt. Minden 
szálat, minden információt, minden kicsi mozzanatot ellenőrzünk, vizsgálunk. 
Bízunk benne, hogy minél előbb kézre kerítjük az elkövetőt. A gyermekek és az 
idős emberek oltalomra szorulnak, ezért fokozottan figyelnünk kell rájuk. Kérésem 
az lenne az önkormányzat felé, hogy gyűjtsék össze azokat az egyedül élő, idős 
embereket, akik ilyen támadásoknak lehetnek kitéve. Ezeket az embereket a 
rendőrség és az önkormányzat keresse fel, beszélgessen el velük, hogy a 
támadások elkerülhetők legyenek. Az idős emberek általában egyszerű emberek, 
hiszékenyek, akiket könnyen be lehet csapni.  
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Ők egyszerűen állnak az élethez, nagyon nehezen hiszik el, hogy egy megváltozott 
világban élünk, ahol nagyon óvni kell az életünket. Biztosíthatom Önöket, hogy a 
gyilkost a lehető leghamarabb kivonjuk a közéletből, mert neki nincs helye 
közöttünk.  
 
Farkas Ernő polgármester: 
A Képviselő-testület ülésére meghívásra került Losonczki Béláné a Tiszavasvári 
Többcélú Kistérségi Társulás Rakamazi Gondozási Központjának vezetője, akihez 
a jelzőrendszeres házi segítségnyújtás, mint ellátás tartozik. Kérem az 
intézményvezetőt, hogy tájékoztassa a Képviselő-testületet a jelzőrendszeres házi 
segítségnyújtással kapcsolatban.  
 
Losonczki Béláné: 
Rakamazon 30 jelzőrendszeres készülék van kihelyezve idős emberekhez. A jelzés 
Tiszavasváriba, a diszpécserközpontba fut be, tehát amikor az idős ember 
megnyomja a készülék gombját, akkor ott észlelik a segítségkérést. A 
diszpécserközpont ezt követően jelzi a helyi házigondozó részére a problémát, 
akinek 15 perc áll a rendelkezésére, hogy a helyszínre menjen és a szükséges 
intézkedést megtegye. A 30 kihelyezett készülékből most 2 készülék lesz 
leszerelve, mert az idős személyek elköltöztek. Jelenleg 6-7 igény van benyújtva 
hozzánk új készülék kiépítésére. Mivel nem rendelkezünk annyi készülékkel, hogy 
a benyújtott igényeket ki tudnánk elégíteni, ezért felvetődött, hogy szükséges lenne 
bővíteni ezeknek a készülékeknek a számát. Információim szerint a Tiszavasvári 
Többcélú Kistérségi Társulás ezt a bővítést nem tudja vállalni, így az 
önkormányzatnak vagy saját erőből, vagy az idős emberek hozzájárulásával  kell 
azt megoldani. A diszpécserszolgálatnál még kb. 30 ilyen jelzőrendszer bővítésére 
lenne kapacitás. A jelzőrendszert népszerűsíteni kellene a lakosság körében, hogy 
minden rászorulónak legyen arról információja. A tájékoztatást a sajtóban, a helyi 
televízióban, a civil szervezetek segítségével, illetve szórólapok útján lehetne 
megvalósítani.  
 
Farkas Ernő polgármester: 
Településünkön sok az idős ember, ezért ez a 30 készülék nagyon kevésnek tűnik. 
Egyetértek az őrsparancsnokkal, hogy fel kell mérni azoknak az idős embereknek a 
számát, akik beletartoznak a veszélyeztetettek körébe. Mérjük fel az igényeket, 
hogy mennyire van szükség a jelzőrendszer bővítésére. Amennyiben ez igényként 
jelentkezik, akkor azt meg kell oldani az önkormányzatnak. Nem lehet 
elzárkóznunk attól sem, ha az idősek egy kisebb hozzájárulással segítenének 
ebben. Ameddig ez megvalósításra kerül, addig is tájékoztatni kell az időseket a 
lehetséges veszélyekről.  
 
Pályi Zoltán: 
Mennyibe kerül egy ilyen jelzőrendszer kiépítése?  
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Losonczki Béláné: 
Körülbelül 100 ezer forintba kerül egy jelzőrendszer kiépítése, illetve kiadásként 
jelenik még meg a karbantartási díj is.  
 
Palsics János: 
Ameddig ez a jelzőrendszer bővítésre kerül, addig megoldás lehet a mobiltelefon 
használata is. Az idős embereknek mobiltelefont lehetne adni, és probléma esetén 
egy gyorshívással tudnák hívni a hozzátartozóikat. Az időseknek viszont el kell 
mondani, hogy mindig tartsák maguknál a készüléket, ne hagyják a lakásban akkor 
sem, ha kimennek az udvarra. Ezt a megoldást lényegesen olcsóbbnak tartom, mint 
a jelzőrendszer kiépítését. A telefonba a hozzátartozó és a rendőrség számát 
kellene beleírni, hogy azokat azonnal hívni tudják. A szomszédoknak is nagyobb 
figyelmet kellene fordítaniuk az idős emberekre. 
 
Farkas Ernő polgármester: 
A mobiltelefont sajnos nem minden idős ember tudja használni, ezért számukra a 
jelzőrendszer jobb megoldás lenne.  
 
Stomp Zoltán r. törzszászlós, körzeti megbízott: 
Az idős embereknek hetente fel kellene hívni a figyelmét arra, hogy a 
jelzőkészüléket mindig hordják magukkal. Személyes tapasztalatom az, hogy az 
idősek nem igazán foglalkoznak azzal, hogy a készülék mindig elérhető legyen a 
számukra. Fel kell venni a kapcsolatot az idős emberekkel és fel kell hívni erre a 
figyelmüket, hogy probléma esetén tudjanak jelezni. Azt javasolnám, hogy a 
családgondozók látogassák végig az időseket, de mi is felhívjuk a figyelmüket a 
veszélyekre.  
 
Losonczki Béláné: 
A tapasztalatunk az, hogy az idősek nem igazán használják a jelzőkészüléket. 
Összességében talán 3-4 alkalommal volt jelzés az idősek részéről akkor, amikor 
például elestek. Más esetben, ha például valamit észleltek a lakásuk környezetében, 
nem éltek jelzéssel.  
 
Farkas Ernő polgármester: 
A jelzőrendszeres házi segítségnyújtás nem közvetlenül az önkormányzathoz, 
hanem a Tiszavasvári Többcélú Kistérségi Társuláshoz tartozik. Mint a Társulás 
vezetője javaslatot fogok tenni a jelzőrendszer bővítésére. Fel fogjuk hívni az idős 
emberek figyelmét arra, hogy bátran használják a jelzőrendszert, bármilyen 
probléma esetén jelezzenek. Lehet jelezniük egészségügyi probléma, vagy a 
közbiztonsággal kapcsolatos probléma esetén is. 
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A közbiztonság megerősítésére komoly lépéseket kell tennünk. A városőrség jogi 
hátterét meg kell teremteni, hogy az a cégbíróságon bejegyzésre kerüljön. 
Elképzeléseink között szerepelt egy közterület-felügyelet létrehozása, de annak a 
fenntartását csak egy nagyobb város tudná felvállalni, a mi településünk nem. 
Megoldhatónak tartanánk egy katasztrófa-elhárító, közrend-, és közvédelmi 
rendszer létrehozását. Ezt a szervezeti egységet a Rakamazi Városüzemeltetési 
Nonprofit Kft-n belül hoznánk létre. Ez a szervezeti egység nyújtana segítséget a 
közbiztonsággal kapcsolatos problémák megoldásában, illetve ez biztosítaná az 
intézmények közbiztonsághoz tartozó jelenlétét. Részt tudna venni például 
viharkár esetén a katasztrófahelyzet helyreállításában, valamint a belvíz-, árvíz 
elleni védekezésben is. Ez a szervezet nap közben végezné a feladatát, éjszaka 
pedig a városőrség látna el folyamatos szolgálatot. A Rakamazi Városüzemeltetési 
Nonprofit Kft. alapító okiratának módosítását ennek megfelelően elő kellene 
készíteni, az új szervezeti egység létrehozásának költségeit ki kellene dolgozni.  
A jelzőrendszer bővítésének lehetőségét, költségtakarékos megvalósítását meg kell 
vizsgálni. Törekedni kell arra, hogy a rendszer minél több ember számára 
kiépíthető legyen.  
Megoldás lehetne még a térfigyelő rendszer kiépítése is a településen, ezért 
javaslom, hogy vizsgáljuk meg a rendszer kiépítésének lehetőségét, annak 
jogszabályi feltételeit.  
 
Remélem, hogy ilyen jellegű bűncselekmény a településen nem fog 
megismétlődni. Még szorosabban együtt kell működni a lakosságnak, a 
rendőrségnek és az önkormányzatnak. Kérem a rendőrséget, hogy a 
bűncselekmények megelőzése érdekében juttasson el figyelemfelhívó 
szóróanyagot a lakosság részére.  
 
 
Ezt követően Farkas Ernő polgármester az alábbi határozat-tervezetet bocsátotta 
szavazásra: 
 
„A Képviselő-testület 
1.) Kéri a polgármestert, hogy folytasson egyeztetést a Tiszavasvári Többcélú 

Kistérségi Társulással (4440 Tiszavasvári, Városháza tér 4.) az általa 
működtetett jelzőrendszeres házi segítségnyújtás bővítésére vonatkozóan, 
amelynek eredményéről tájékoztassa a Képviselő-testületet.  

2.) Dönt arról, hogy katasztrófa-elhárító, közrend-, és közvédelmi rendszert alakít 
ki a Rakamazi Városüzemeltetési Nonprofit Közhasznú Korlátolt Felelősségű 
Társaság (a továbbiakban: Kft.) keretein belül. 
Kéri a Kft. ügyvezető igazgatóját, hogy a szervezet kialakításához szükséges 
költségeket dolgozza ki és azt terjessze a Képviselő-testület elé.   

3.) Kéri a polgármestert, hogy vizsgálja meg a térfigyelő rendszer kiépítésének 
lehetőségét a településen.” 
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A Képviselő-testület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 

Rakamaz Város Önkormányzatának 
8/2011. (II.13.) KT. 
h a t á r o z a t a  

 
Rakamaz város közbiztonsága javításának érdekében tett intézkedések 

 
A Képviselő-testület 
 
1.) Kéri  a polgármestert, hogy folytasson egyeztetést a Tiszavasvári Többcélú 

Kistérségi Társulással (4440 Tiszavasvári, Városháza tér 4.) az általa 
működtetett jelzőrendszeres házi segítségnyújtás bővítésére vonatkozóan, 
amelynek eredményéről tájékoztassa a Képviselő-testületet.  

 
2.) Dönt arról , hogy katasztrófa-elhárító, közrend-, és közvédelmi rendszert 

alakít ki a Rakamazi Városüzemeltetési Nonprofit Közhasznú Korlátolt 
Felelősségű Társaság (a továbbiakban: Kft.) keretein belül. 
Kéri a Kft. ügyvezető igazgatóját, hogy a szervezet kialakításához szükséges 
költségeket dolgozza ki és azt terjessze a Képviselő-testület elé.   

 
3.) Kéri  a polgármestert, hogy vizsgálja meg a térfigyelő rendszer kiépítésének 

lehetőségét a településen. 
 

A határozatról értesül: 
1.) Tiszavasvári Többcélú Kistérségi Társulás 4440 Tiszavasvári, Városháza tér 

4. 
2.) Rakamazi Városüzemeltetési Nonprofit Közhasznú Korlátolt Felelősségű 

Társaság 4465 Rakamaz, Kossuth út 5. 
 
 
Ezt követően Farkas Ernő polgármester az ülést bezárta. 
 

K.m.f. 
 
 

Farkas Ernő     Dr. Tóth Andrea 
                      polgármester              jegyző 
 
 

Palsics János     Pályi Zoltán 
jegyzőkönyv-hitelesítők 


